## 錄 目

- 作者簡介 4
- 6 主編的話
- 19 馬樹人〈西學東漸、絲綢之路、與國民教育〉
- 31 陸鴻基〈公教社會訓導與香港的國民教育〉
- 馮菀菁〈從香港教會的社會訓導中看公民身份與實踐原則〉 55
- 74 林榮鈞〈公民教育中的國際公民和愛國公民之間的不能化 解的張力——盧梭的角度〉
- 111 吳達明〈香港人身份的法律基礎〉
- 148 朱偉志〈佔領運動的價值衝突對基督徒帶來的啟示和挑戰〉
- 173 黎恩灝〈建立地上的天國:天主教會與巴西和南韓的深化 民主〉

## **Table of Contents**

- 4 Contrubutors
- 6 Editor's Word
- MA Shu Yun "Dissemination of Western Knowledge to the East, Silk Road, and National Education"
- 31 Bernard Hung-Kay LUK "Catholic Social Teachings and National Education in Hong Kong"
- FUNG Yuen Ching Catherine "Citizenship and its Practice in Social Teaching of the Hong Kong Catholic Church"
- 74 Wing Kwan Anselm LAM "Irresolvable Tension between Cosmopolitan Citizenship and Patriotic Citizenship in Civic Education"
- 111 Simon T M NG "The Legal Foundation of Hongkonger Identity"
- 148 CHU Wai Chi Rodney "The Implications and Challenges of the Value Conflicts of the Occupy Movement for Christians"
- 173 Yan Ho LAI "Building Heavenly Kingdom on Earth: The Roman Catholic Church and Deepening Democracy in Brazil and South Korea"